
Protokół Nr 10/07 
 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Oświaty, Budownictwa i Transportu wdniu  14 grudnia 2007 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rewizyjnej oraz posiedzenie  Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i 
Transportu zostało zwołane przez ich Przewodniczących. Wspólne posiedzenie rozpoczęło się o 
godz.900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk pok. Nr 6. 
 
Proponowany porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej: 

 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektu budŜetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2008 rok oraz wyraŜenie 

opinii do projektu. 
4. Opracowanie planu pracy Komisji na 2008 rok.  
5. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji w 2007 roku. 
6. Sprawy róŜne. 
7. Zapytania i wolne wnioski. 
8. Zamknięcie obrad. 

Proponowany porządek posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektu budŜetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2008 rok oraz wyraŜenie 

opinii do projektu. 
4. Opracowanie planu pracy komisji na 2008 rok. 
5. Analiza projektów uchwał w sprawie:  

a) budŜetu gminy na rok 2008. 
b) przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2008. 
c) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 

rok. 
d) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2008-2011. 
e) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok. 
f) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu na 2008 rok. 
g) zmian w budŜecie gminy na 2007 rok 

6. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji w 2007 roku. 
7. Sprawy róŜne. 
8. Zapytania i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
W posiedzeniu Komisji Rewizyjnej uczestniczyli członkowie wg. załączonej listy obecności: 
Stan członków – pięciu 
Obecni wszyscy. 
 
W posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu uczestniczyli Członkowie 
wg. załączonej listy obecności: 
Stan członków – pięciu. 
Obecni wszyscy. 
 
Osoby zaproszone na posiedzenie: 



 
1. Krzysztof Jaworowski   Wójt Gminy 
9. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 
10. Wojciech Łukasz  Jakubowski Sekretarz Gminy 
11. Ryszard Wietoszko  Przewodniczący Rady Gminy 

 
Ad.1-2 porządku Komisji Rewizyjnej  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powitał przybyłych 
członków obu Komisji oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecnosci stwierdził quorum. 
Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia i zwrócił się do członków komisji 
Rewizyjnej o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków poddał pod 
głosowanie jego zatwierdzenie. Komisja Rewizyjna głosami 5 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących 
-0 porządek posiedzenia przyjęła. 
Ad. 1 -2 porządku Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu  - Przewodnicząca 
Komisji powitała przybyłych członków obu Komisji oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy 
obecności stwierdziła quorum. Następnie odczytała proponowany porządek posiedzenia i zwróciła 
się do członków swojej komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku 
wniosków poddała pod głosowanie jego zatwierdzenie. Komisja RGOBiT głosami 5 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła. 
Ad. 3 wspólnego punktu obrad obu Komisji: 
Wójt Gminy powitał członków obu Komisji Rady, Ŝyczył owocnych obrad przy analizie projektu 
budŜetu na 2008 rok a takŜe materiałów przygotowanych pod obrady X sesji. Poinformował, Ŝe 
sesja planowana jest na dzień 31 grudnia 2007 r. na godzinę 830 w sali konferencyjnej Gminnego 
Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy. Wracając do tematu projektu 
budŜetu poinformował, Ŝe jest on opracowany w sposób bezpieczny a ile zadań uda się zrealizować, 
będzie zaleŜało od wysokości pozyskanych środków z funduszy unijnych.  Z dochodów gminnych 
gmina nie jest w stanie realizować takich duŜych zadań. Wójt przekazał, Ŝe w  projekcie budŜetu 
zaplanowano duŜą rezerwę finansową, pozostanie równieŜ duŜa nadwyŜka z tegorocznego budŜetu. 
Środki te zostaną uruchomione na dofinansowanie zadań na które urząd pozyska środki. Wójt 
zwrócił się do radnych, aby podczas analizy projektu budŜetu brali pod uwagę realizację zadań 
nakreślonych w projekcie ale równieŜ z lat poprzednich,  "co  gdzie zostało zrobione", zgłaszali 
swoje uwagi i spostrzeŜenia". 
  Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe projekt budŜetu został przyjęty Zarządzeniem Nr 50/07 Wójta 
Gminy Brańsk z dnia 12 listopada 2007r. Opracowany został zgodnie z zasadami ustawy o 
finansach publicznych, ze wskazówkami Rady Gminy zawartymi w stosownej uchwale oraz w 
oparciu o wskaźniki wzrostu przyjęte do opracowania projektu budŜetu państwa, a przesłane 
pismem Ministra Finansów, przewidywanego wykonania dochodów i wydatków w roku 2007, 
rozeznania potrzeb w zakresie zamierzeń inwestycyjnych i remontowych przez radnych i 
pracowników merytorycznie odpowiedzialnych za realizację wydatków. W zakresie prognoz 
dochodów podstawę stanowiły informacje Ministerstwa Finansów, Podlaskiego Urzędu 
Wojewódzkiego i Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim o wysokości subwencji, podatku 
dochodowego od osób fizycznych, dotacji na zadania zlecone gminie przez administrację rządową. 
Zaplanowane dochody są wyŜsze o 38,5% w sosunku do przewidywanego wykonania w roku 2007. 
m.in. wzrosła subwencja równowaŜąca o 500tys.zł, dochody z tyt. podatków i opłat średnio o 3% i 
pozostałe dochody o 3%.  
 Zwróciła uwagę, Ŝe projekt budŜetu zakłada osiągnięcie dochodów w wysokości 15.911697  zł z 
czego dochody z podatków i opłat 2.755.023 zł, dochody z majątku z gminy 53.382 zł, pozostałe 
dochody 52.368 zł, środki pozyskane z budŜetu Unii Europejskiej 3.883.883 zł, dotacje celowe na 
zadania zlecone z zakresu administracji rządowej 1.830.076 zł, subwencje ogólne z budŜetu 
państwa 6.838.756 zł, dotacje celowe na realizację własnych zadań bieŜących 379.209 zł, dotacje 
celowe na zadania bieŜące na podstawie porozumień 6.000zł, dotacje z funduszy celowych na 
realizację zadań bieŜących 113.000zł.  
Realizację dochodów Skarbnik Gminy przedstawiła poszczególnymi działami gospodarki gminy. 



   Plan wydatków budŜetowych zakłada kwotę 15.806.051 zł z czego wydatki bieŜące stanowić 
będą kwotę 10.789.969 zł, wynagrodzenia 3.518.308 zł pochodne od wynagrodzeń 597.366 zł, 
dotacje 637.000 zł, wydatki na obsługę długu 4.300 zł i wydatki inwestycyjne 5.016.082 zł. 
Zaplanowane wydatki są wyŜsze o 3% w stosunku do roku 2007.   Skarbnik Gminy przedstawiła 
realizację wydatków budŜetowych poszczególnymi działami. 
W trakcie  analizy wydatków radni zadwali pytania w następujących sprawach: 

1) dlaczego kilka zadań zaplanowano do wykonania we wsi Mień? 
2) czy pracownik zatrudniony w kilku szkołach ma prawo korzystania z funduszu świadczeń 

socjalnych w kaŜdej ze szkół? 
3) komu naleŜą się dodatki mieszkaniowe? 
● Odpowiedzi na 1) pytanie udzielił Wójt Gminy..." dobrze, Ŝe Państwo zadajecie pytania i 

przedstawiacie swoje spostrzeŜenia. Mień jest wsią specyficzną, roszczeniową od początku 
przejścia do gminy Brańsk. Ile by się w tej miejscowości nie zrobiło, to i tak powiedzą, Ŝe 
mało. Budowę boiska wiejskiego zaplanowano juŜ wcześniej, gdy pojawi się moŜliwość 
składania  wniosków o środki unijne. Natomiast remont świetlicy jest juŜ rozpoczęty,  więc 
naleŜy go skończyć. Wiemy, Ŝe szkoła w Mniu nie ma racji bytu w przyszłości, gdyŜ ciągle 
ubywa dzieci. ale jest to duŜa wieś i chcę by mieszkańcy mieli  miejsce relaksu, 
wypoczynku "a nie tylko ulicę". UwaŜam, Ŝe ta szkoła, boisko czy świetlica nie powinna 
być sprzedana. JeŜeli byłyby likwidowane szkoły w przyszłości, będziemy musieli znaleźć 
sposób na zagospodarowanie budynków. Być moŜe  w jednym z nich, utworzymy dom 
socjalny dla osób starszych samotnych. Zapewnimy im podstawowe warunki bytowe oraz 
opiekę lekarską. Tylko osoby  obłoŜnie chore, wymagające specjalistycznego leczenia, 
byśmy kierowali do Domu Pomocy. W najbliŜszej przyszłości Gminę nie będzie stać na 
ponoszenie tak wysokich kosztów utrzymania pensjonariuszy w Domu Pomocy Społecznej.  
Jak przypuszczamy tych osób będzie coraz więcej. Musimy szukać takich rozwiązań, aby 
jednej i drugiej stronie było dobrze".  

● Odpowiedzi na 2) pytanie udzielił wójt gminy...." zgodnie z ustawą o funduszu świadczeń 
socjalnych, pracownik ma prawo korzystania z funduszu w tej jednostce, gdzie pracuje.  

      W szkole funkcjonuje jeden zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, wspólny dla nauczycieli 
i innych pracowników szkoły oraz emerytów i rencistów. Zasady udzielania świadczeń z funduszu 
określa regulamin. Świadczenia powinny być przyznawane w zaleŜności od sytuacji Ŝyciowej, 
rodzinnej i materialnej osoby ubiegającej się o świadczenie, a nie od faktu, czy dana osoba jest 
nauczycielem czy teŜ innym pracownikiem szkoły. Do decyzji organu prowadzącego szkołę 
(zarządu gminy, powiatu oraz województwa) pozostawiono utworzenie specjalnej słuŜby socjalnej, 
której zadaniem byłoby gospodarowanie funduszem.  
   W sytuacji gdy w szkole zatrudnione jest małŜeństwo, to oboje małŜonkowie są uprawnieni do 
ubiegania się o świadczenia z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych, jeśli spełniają warunki 
określone w regulaminie korzystania z funduszu. Regulamin powinien określać, które świadczenia 
naleŜą się kaŜdemu z małŜonków, a które tylko obojgu małŜonkom. Kryterium przyznania tych 
świadczeń nie powinna być jednak wyłącznie okoliczność, iŜ małŜonkowie pracują w jednej szkole, 
lecz ich sytuacja materialna, Ŝyciowa i rodzinna.  
   Świadczenie urlopowe wypłaca się proporcjonalnie do wymiaru czasu pracy i okresu zatrudnienia 
nauczyciela w danym roku szkolnym, który rozpoczyna się 1 września i kończy 31 sierpnia 
następnego roku kalendarzowego. Nauczyciel, który pracował w szkole na podstawie umowy o 
pracę, zawartej na rok szkolny w wymiarze połowy obowiązkowego wymiaru zajęć, otrzyma 
świadczenie urlopowe w wysokości połowy odpisu podstawowego (w 2007 r. - 402,30 zł). Praca w 
godzinach ponadwymiarowych oraz w ramach tzw. podwyŜszonego pensum (vide komentarz do  
art. 42 Karty Nauczyciela) nie uprawnia nauczyciela do zwiększenia przysługującego mu 
świadczenia urlopowego. Przy obliczaniu wysokości świadczenia bierze się pod uwagę wymiar 
czasu pracy określony w umowie o pracę lub akcie mianowania. 
   W przypadku likwidacji szkoły organ prowadzący szkołę (zarząd gminy, powiatu oraz 
województwa) jest obowiązany wskazać inną szkołę, w której będzie naliczany odpis na zakładowy 



fundusz świadczeń socjalnych na nauczycieli emerytów i rencistów zlikwidowanej szkoły. Przepis 
ten ma zapobiegać przypadkom pozostawienia nauczycieli emerytów i rencistów bez pomocy 
socjalnej w razie likwidacji ich ostatniego zakładu pracy.   Środki, które pozostaną na rachunku 
zakładowego funduszu świadczeń socjalnych po wypłaceniu świadczenia urlopowego, 
przeznaczone są na działalność socjalną prowadzoną zgodnie z zasadami określonymi w ustawie o 
zakładowym funduszu świadczeń socjalnych. Regulamin zakładowego funduszu świadczeń 
socjalnych moŜe przewidywać wypłacanie nauczycielom - niezaleŜnie od świadczenia urlopowego 
- określonej kwoty z tytułu tzw. wczasów pod gruszą.  

Roszczenie o wypłatę świadczenia urlopowego przedawnia się po upływie 3 lat, licząc od 
końca terminu do jego wypłacenia ( art. 291 § 1 k.p.).  

● Odpowiedzi na 3) pytanie udzieliła Pani Gawino pracownik referatu BGRŚ- poinformowała, 
Ŝe  dodatek mieszkaniowy,  przysługuje: 

 1) najemcom oraz podnajemcom lokali mieszkalnych, 
 2) osobom mieszkającym w lokalach mieszkalnych, do których przysługuje im spółdzielcze 

prawo do lokalu mieszkalnego, 
 3) osobom mieszkającym w lokalach mieszkalnych znajdujących się w budynkach 

stanowiących ich własność i właścicielom samodzielnych lokali mieszkalnych, 
 4) innym osobom mającym tytuł prawny do zajmowanego lokalu mieszkalnego i ponoszącym 

wydatki związane z jego zajmowaniem, 
 5) osobom zajmującym lokal mieszkalny bez tytułu prawnego, oczekującym na przysługujący 

im lokal zamienny albo socjalny. 
Dodatek mieszkaniowy przysługuje na podstawie tylko jednego z tytułów ww wymienionych.  

Osoba ubiegająca się o przyznanie dodatku mieszkaniowego powinna złoŜyć w urzędzie właściwej 
gminy: 
 1) stosowny wniosek o przyznanie dodatku mieszkaniowego,  
 2) deklarację o wysokości dochodów gospodarstwa domowego 
 Wnioskodawca będący właścicielem domu jednorodzinnego powinien złoŜyć ponadto 
zaświadczenie organu właściwego w sprawie wydania pozwolenia na budowę, potwierdzające 
powierzchnię uŜytkową, w tym łączną powierzchnię pokoi i kuchni, oraz wyposaŜenie techniczne 
domu, a takŜe przedstawić rachunki dotyczące wydatków”. 
Komisje po zapoznaniu się z przedłoŜonym projektem budŜetu gminy na 2008 rok w 
głosowaniu jawnym głosami 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów 
Komisji Rewizyjnej i głosami 5 - za, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów 
Komisji RGOBiT zaopiniowały budŜet jednogłośnie pozytywnie. / opinie  komisji w 
załączeniu do protokółu/.  

Ad. 4 Porządku posiedzenia Komisji Rewizyjnej - opracowanie planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2008 rok.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał propozycję Planu Pracy Komisji na 2008 rok. 
Członkowie Komisji nie wniesli uwag i propozycji zmian do przedstawionego planu. Komisja 
głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 zaakceptowała projekt  Planu pracy na 2008 rok 
/ projekt Planu w załączeniu do protokołu/. 

Ad. 4 Porządku posiedzenia Komisji RGOBiT - opracowanie planu pracy Komisji RGOBiT 
na 2008 rok.  

Przewodnicząca Komisji RGOBiT odczytała propozycję Planu Pracy Komisji na 2008 rok. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i propozycji zmian do przedstawionego planu. Komisja 
głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 zaakceptowała projekt  Planu pracy na 2008 rok 
/ projekt Planu w załączeniu do protokołu/. 

Ad. 5 Porządku posiedzenia Komisji Rewizyjnej.  



Komisja w tym punkcie obrad opracowała sprawozdanie z działalności komisji w 2007 roku. 
/sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 
 
Ad. 6 Porządku posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 
Spraw róŜnych nie poruszano. 
 
Ad. 7 Porządku posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 
Zapytań i wolnych wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad. 8 Porządku posiedzenia Komisji Rewizyjnej.  

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Pan Feliks Wróblewski o godz. 1415 
zamknął posiedzenie. 
 
                                                                                                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                                                                                
                                                                                                      
                                                                                                     Feliks Aleksander Wróblewski 
 
Członkowie Komisji biorący udział w posiedzeniu: 

1. Andrzej Kunicki 
2. Antoni Szpakowski 
3. Stanisław Gomoliński 
4. Franciszek Gawina 

 
 
Ciąg dalszy posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 
Transportu. 
 
Ad. 5a) Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na rok 
2008. Wobec braku pytań Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad. 5b) Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na rok 2008. Wobec braku pytań Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad. 5c) Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 rok. Wobec braku pytań Komisja głosami 5-
za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad.5d) Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2008-2011. Wobec braku pytań Komisja głosami 5-za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad.5e) Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2008 rok. Wobec braku pytań Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad. 5f) Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2008 rok. Wobec braku pytań 
Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Ad. 5g) Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 
rok. Wobec braku pytań Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 



OPINIA Nr  12/10/07 Komisji RGOBiT w sprawie projektów uchwał pod obrady X Sesji Rady 
Gminy Brańsk w załączeniu do protokołu. 
Ad. 6 Komisja w tym punkcie obrad opracowała sprawozdanie z działalności komisji w 2007 
roku. /sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 
 
Ad. 7  Spraw róŜnych nie poruszano. 
 
Ad. 8 Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 
 
Ad. 9 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia,  Przewodniczący Komisji Pani GraŜyna 
Płonowska  o godz. 1505 zamknęła obrady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       
           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 
                                                                                           GraŜyna Płonowska   


